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Ελληνικά Γράμματα και 
Φωνητική

Greek Letters and 
Phonetics
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Κάθε λέξη σχηματίζεται 
από απλές φωνές που 
λέγονται “φθόγγοι”

Every word is made of 
simple sounds that are 

called “fthogi”
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The letters are the written symbols of these 
sounds. There are 24 letters in the Greek 
alphabet.

Τα γράμματα είναι τα γραπτά σύμβολα αυτών 
των φθόγγων. Υπάρχουν 24 γράμματα στο 
ελληνικό αλφάβητο.
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 Α α
   alpha

 Β β
   veta

 Γ γ
  gamma

 Δ δ
   delta

 Ε ε
  epsilon

 Ζ ζ
   zeta

 Η η
    eta

 Θ θ
   theta

  Ι ι
    yota

 Κ κ
   kappa

 Λ λ
   lamda

 Μ μ
     mi

 Ν ν
     ni

 Ξ ξ
      xi

 Ο ο
 omikron

 Π π
      pi

 Ρ ρ
     ro

 Σ σ
   sigma

 Τ τ
     taf

 Υ υ
   ypsilon

 Φ φ
     phi

 Χ χ
    chi

 Ψ ψ
      psi

Ω ω
  omega
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Upper case letters = Κεφαλαία γράμματα

Lower case letters = Μικρά γράμματα
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Did you know?

They can’t make syllables on their 
own, they always need a vowel.

Αναπαριστούν κλειστούς φθόγγους.                                                        

Χρειάζονται φωνήεν για να φτιάξουν 
συλλαβή.

Vowels=Φωνήεντα

α - ε- ο - ω - ι -η -υ

They represent open sounds. 

They can make syllables on their 
own.

Αναπαριστούν ανοιχτούς φθόγγους. 

Σχηματίζουν μόνα τους συλλαβές.

Consonants=Σύμφωνα

β - γ - δ - ζ - θ - κ - λ - μ -ν - ξ - π - 
ρ- 

σ - τ - φ - χ - ψ

They represent closed sounds
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In Greek we don’t have separate letters for 
all the sounds. So we need two letters to 
write some sounds, these are called 
“δίψηφα”(with two letters).

Στα ελληνικά δεν έχουμε για όλους τους 
φθόγγους ξεχωριστά γράμματα. Έτσι για να 
γράψουμε κάποιους φθόγγους χρειαζόμαστε 
δύο γράμματα, αυτά λέγονται “δίψηφα”(με 
δύο γράμματα).
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Vowels with two 
letters

Δίψηφα φωνήεντα
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κούπα, βουνό σημαία,πηγαίνω

πολλοί, οίνος υιός, υιοθετώ

ου αι

οι υι

κλείνω, πίνει
ει
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Consonants with two 
letters

Δίψηφα σύμφωνα
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μπ
b

μπαμπάς
μπαίνω
μπορώ

μπ
mp

σύμπτωμα
σύμπτωση
σύμπτυξη

μπ
mb

αμπέλι
κουμπί

κουμπώνω 
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ντ
d

ντύνω
ντομάτα
άντε

ντ
nt

μέντα
αντίκα

ντ
nd

πάντα
πέντε
αντί 
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γκ
g

γκρεμός
γκάζι

γκ
ng

αγκάθι
        αγκαλιά

γκ
g’

γκέμια
Γκαίτε

 

γκ
nk

ελεγκτής
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γγ
ng

φεγγάρι
αγγελία
άγγελος

γγ
ny

συγγραφέας
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τσ
ts

έτσι
κορίτσι

ντσ
nts

βιολοντσέλο



SLIDESMANIA.COM
SLIDESMANIA.COM

τζ
tz

τζάκι
μελιτζάνα
τζατζίκι

ντζ
ntz

        νεράντζι
   σκαντζόχοιρος
   καλικάντζαρος
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When we have two same consonants they 
are pronounced as one:

‘Οταν δύο σύμφωνα είναι διπλά προφέρονται 
σαν ένα: 

π.χ. θάλασσα, παππούς, Σάββατο

exception (εξαίρεση): -γγ  συγγραφέας,
Αγγλικά
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On the other hand we have 
more letters for some sounds

Από την άλλη έχουμε 
περισσότερα γράμματα για 

κάποιους ήχους
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ο - ω

Here are some examples:
Ορίστε μερικά παραδείγματα:

ι - η - υ - οι -ει

ο ι
   ε - αι

λέω, παιδί

ε

κότα, ώρα νησί, μήλο, φύγε,        

φίλοι, είμαι
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The letters ξ and ψ are called double 
because they represent two sounds each.

Τα γράμματα ξ και ψ λέγονται διπλά γιατί 
παριστάνουν δύο φθόγγους το καθένα.

ξ  (κσ)

έξω
αμάξι
but: 

εκστρατεία!

ψ (πσ)

ψάρι
ψυχή
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Diphthong: a double vowel sound 
in one syllable

Δίφθογγος : δύο φωνήεντα που 
προφέρονται σε μία συλλαβή
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άι/αϊ

νεράιδα
χαϊδεύω
καΐκι

γαϊδούρι

όι/οϊ

κορόιδο
     κοροϊδεύω
      κομπολόι

αη

αηδόνι

 

οη

βοήθεια
νόημα



SLIDESMANIA.COM

Diphthongs with all -ι

Δίφθογγοι με όλα τα -ι
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pronounced γ’

κάμπια
καράβια
άδειες
νάζια
στεριά

pronounced ν’

μια
         μοιάζω
      

pronounced χ’

πιάνω
ποιοι
μάτια
ραφιών
βαθιά

 

differently

νιάτα
γέλια
κιόλας
γυαλί
χιόνι

after: μπ, β, δ, ζ, ρ after: π,τ,φ,θ,σ after: μ after: ν,λ,κ,γ,χ,γκ
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Notice the difference in pronunciation 
in the following examples. You can feel 

the difference by putting your finger 
on the front part of your throat.

Προσέξτε τη διαφορά στην προφορά 
στα παρακάτω παραδείγματα. Μπορείτε 
να νιώσετε τη διαφορά ακουμπώντας το 

δάχτυλο μπροστά στον λαιμό.
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γ

γάλα
γαλάζιος
λαγός 
εγώ
μάγος 
γωνία
γούνα

γ’ (+ε/ι)

γελάω
γεννάω
γένια
γη

γίνομαι
γείτονας
γυρεύω
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κ

Καβάλα
κάθε
κάδος
κανένας
κλαίω
κόκκαλο
καλός

κ’ (+ε/ι)

κενός
και

κιμωλία
κοιμάμαι
Κική

κείμενο
κύριος
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χ

χαλί
χρήματα
χούφτα
χρόνος
έχω
χώμα
Χαβάη

χ’ (+ε/ι)

χέρι
μαχαίρι
τύχη
όχι

τρέχει
χοίρος
χήνα
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σ (s)

σαλόνι
σώμα
σκάλα
σήμα
στενός
σθένος
σπάω

σ (z)

σγουρός
καλεσμένος
σβήνω
πες μου
τις μέρες

But : σνίτσελ,
σνομπ

When it is succeeded by 
γ,β,δ,ζ,τζ,μπ,ντ,γκ,λ,μ,ν,ρ
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The letter combinations 
-αυ- and -ευ-

Οι συνδυασμοί 
-αυ- και -ευ-
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The letter combinations 
-αυ- and -ευ- are pronounced in 
two different ways

Οι συνδυασμοί -αυ- και -ευ- 
προφέρονται με δύο διαφορετικούς 
τρόπους 
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αυ 
(προφέρεται 

αβ)

σαύρα
κεραυνός
αυλή
μαύρο
ταύρος

αυ 
(προφέρεται 

αφ)

αυτί
αυτός
ναύτης

ταυτότητα
αυτοκίνητο

When it is succeeded by 
κ,π,τ,χ,φ,θ,σ,τσ

When it is succeeded by a vowel or 
γ,β,δ,ζ,τζ,μπ,ντ,γκ,λ,μ,ν,ρ
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ευ 
(προφέρεται εβ)

ζευγάρι
φυτεύω
πνεύμα
ταξιδεύω

ευ 
(προφέρεται εφ)

ευτυχία
ευχαριστώ
Δευτέρα

πεύκο

When it is succeeded by 
κ,π,τ,χ,φ,θ,σ,τσ

When it is succeeded by a vowel or 
γ,β,δ,ζ,τζ,μπ,ντ,γκ,λ,μ,ν,ρ
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The silent letters 

Τα άφωνα γράμματα
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        -υ in -ευ 

εύφορος
Εύβοια

εύφλεκτος
ευφυής

επευφημώ

π

άκαμπτος
Πέμπτη

 

the second of 
same 

consonants

      θάλασσα
παππούς
αλλιώς

before: β, φ often in -μπτ
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